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25 kwietnia 2019 r.
Komisja Kultury i Środków Przekazu, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Elżbiety Kruk (PiS), przewodniczącej Komisji, zrealizowała następujący porzą-
dek dzienny: 

– rozpatrzenie propozycji tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby 
Kontroli na 2020 r.,
– zmiana posła sprawozdawcy do sprawozdania Komisji o komisyjnym pro-
jekcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2020 Rokiem Leopolda Tyrmanda 
(druki nr 2186 i 2204),
– sprawy różne.

W posiedzeniu uczestniczyła  Ilona Kielan-Glińska wicedyrektor Departamentu Nauki, Oświaty 
i Dziedzictwa Narodowego w Najwyższej Izbie Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Joanna Góral, Eliza Kalita – z sekreta-
riatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Otwieram  posiedzenie  Komisji  Kultury  i Środków  Przekazu.  Stwierdzam  kworum 
i przyjęcie protokołów od 164. do 166. posiedzenia wobec niewniesienia do nich zastrze-
żeń. Witam wszystkich obecnych.
Dzisiejszy  porządek  posiedzenia Komisji  obejmuje  punkt:  rozpatrzenie  propozy-

cji tematów kontroli do planu pracy NIK na 2020 r. Zgłaszam wniosek o rozszerzenie 
porządku dziennego o punkt:  zmiana posła  sprawozdawcy do sprawozdania Komisji 
o komisyjnym projekcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2020 Rokiem Leopolda 
Tyrmanda (druki nr 2186 i 2204). Czy jest sprzeciw wobec zaproponowanego porządku 
obrad? Nie słyszę. Stwierdzam, że porządek dzienny został rozszerzony.
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego. Informuję, że nikt z państwa nie 

zgłosił żadnych propozycji tematów kontroli do planu pracy NIK. Czy w tej chwili ktoś 
z państwa posłów zgłasza propozycje tematów kontroli do planu pracy NIK na 2020 rok? 
Nie widzę. W takim razie Komisja wystąpi do Komisji do Spraw Kontroli Państwowej 
z pismem informującym, że Komisja nie wnosi propozycji tematów do planu pracy NIK 
na 2020 rok.
Przechodzimy do pkt. II – zmiana posła sprawozdawcy. Przypominam, że Komisja 

wyznaczyła mnie jako posła sprawozdawcę. Niestety, ja nie mogę być jutro na głosowa-
niu, na którym przewidziane jest rozpatrzenie tego punktu. Dlatego proponuję zmianę 
posła sprawozdawcy i zaproponuję pana przewodniczącego Piotra Babinetza. Czy jest 
sprzeciw wobec tego? Nie widzę. Czy pan poseł się zgadza? Pan poseł się zgadza. Stwier-
dzam, że Komisja dokonała zmiany posła sprawozdawcy.
Sprawy różne, tak? Bardzo proszę – sprawy różne. Bardzo proszę – pani przewodni-

cząca Śledzińska-Katarasińska.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Dziękuję bardzo, pani przewodnicząca. Ponieważ posiedzenia są teraz raz w miesiącu, 
więc dość rzadko się widzimy. Chciałam zapytać, czy Komisja będzie rozpatrywała dwa 
projekty ustaw. Jeden leży chyba od sierpnia ub. roku i to jest projekt ustawy o usta-
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nowieniu święta państwowego ku czci ofiar ludobójstwa dokonanego na osobach nie-
pełnosprawnych. Drugi to również święto państwowe (bez dnia wolnego od pracy) na 4 
czerwca. Te dwa projekty mają numery druków, leżą, skierowane są do Komisji  i nie 
wiem, być może pani przewodnicząca nie chce tego rozpatrywać, ale wnioskodawcom 
należałaby się jakaś informacja.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Rozumiem. Rzeczywiście, na następnym posiedzeniu Sejmu na pewno rozpatrzymy pro-
jekt w sprawie 4 czerwca, dlatego że to jest taki czas, prawda? Nie wiem, czy ten drugi 
będziemy w stanie rozpatrzyć, dlatego że do końca maja regulaminowo musimy rozpa-
trzyć kwestię patronatów rocznych, ale ten dotyczący 4 czerwca na pewno, gwarantuję, 
że zamieszczę w porządku.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Właśnie. Byłoby mi strasznie przykro, gdybyśmy w ogóle to zlekceważyli.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Nie. To będziemy rozpatrywać na następnym posiedzeniu Sejmu.
Czy coś jeszcze w sprawach różnych? Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Krzysztof Mieszkowski (N):
Dwie sprawy. Pierwsza, pewnie jest nieaktualna, ale mimo wszystko chciałbym przy-
pomnieć, że zgłosiłem uchwałę w sprawie uznania roku 2019 Rokiem Barbary Skargi – 
profesor Barbary Skargi. Ta propozycja nigdy nie była procedowana i chciałbym wiedzieć 
dlaczego.
Druga sprawa. Na poprzednim posiedzeniu Sejmu złożyłem uchwałę w sprawie podję-

cia przez Sejm uchwały o niepaleniu książek. Nie została skierowana do Komisji, dobrze.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Przepraszam, ale nie bardzo wiem, o czym jest ta uchwała.

Poseł Krzysztof Mieszkowski (N):
To uchwała o tym, że Sejm protestuje przeciwko paleniu książek w Polsce.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
W Polsce pali się książki?

Poseł Krzysztof Mieszkowski (N):
Tak, nie słyszała pani?

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Były palone, tylko to był taki incydent.

Poseł Krzysztof Mieszkowski (N):
To nie jest incydent, to jest problem. To jest bardzo poważny problem. Przygotowałem 
taką uchwałę, ona została skierowana do Marszałka. Zdaje się, tam utknęła.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Jeśli Marszałek skieruje do Komisji, to na pewno będziemy rozmawiali na ten temat.

Poseł Krzysztof Mieszkowski (N):
Dobrze, dziękuję. Jeśli mogę prosić o odpowiedź w sprawie profesor Barbary Skargi, 
to byłbym wdzięczny.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Teraz będziemy podejmowali uchwały w sprawie roku 2020, więc rzeczywiście to już nie 
jest aktualne.

Poseł Krzysztof Mieszkowski (N):
Tak, ale Barbara Skarga w październiku 2019 roku obchodziłaby 100-lecie swoich uro-
dzin. Wybitna filozofka…

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Podejmiemy uchwałę okolicznościową. Bardzo proszę, pani przewodnicząca.
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Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO-KO):
Ponieważ do końca kwietnia jest termin zgłaszania projektów patronatów, to czy mogli-
byśmy prosić (pozwalam sobie w imieniu członków Komisji) przed posiedzeniem majo-
wym, kiedy będziemy to rozpatrywali, o wykaz propozycji, które wpłynęły. Nauczona 
smutnym doświadczeniem z poprzedniego roku wiem, że część tych propozycji, m.in. 
Skarga, gdzieś się zawieruszyło, a tak to członkowie Komisji gdyby mieli podejmować 
decyzję, to by wiedzieli, jakie są w ogóle kandydatury.

Przewodnicząca poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Tak jest. Czy coś jeszcze? Jeśli nie, to dziękuję państwu bardzo. Zamykam posiedzenie 
Komisji.


